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Ekstraordinært møde 18. januar 2023  

 

Deltagere: Jes, Majbritt, Anne, Nanna (TR SI), Henrik (TR skole), Peter, Søren, Thomas  

 

Skolebestyrelsen afgiver disse høringssvar: 

 

01.KOMP.03 FTR frikøb 

I den nuværende økonomiske situation skal der lyde en opfordring til at spare yderligere her og ligestille 

disse FTR’s vilkår med øvrige FTR’s vilkår, hvilket vil sige medgået tid til opgaven. Vi foreslår altså, at 

frikøbet evt. reduceres yderligere. 

Det skal nævnes, at der findes kommuner, hvor der ikke er kommunalt frikøb. De faglige organisationer kan 

selv finansiere evt. frikøb. 

Det skal bemærkes her i referatet, at TR SI og TR skole ikke tilslutter sig dette punkt i høringssvaret. 

 

01.KOMP.05 reduktion i konsulentbistand 

Reduktionen vil alt andet lige betyde en reduktion i serviceniveauet, så den service vi som skole kan 

forvente at få fra forvaltningen reduceres.  

Endvidere skal det bemærkes, at forvaltningen på baggrund af projektansøgninger får genereret rigtig 

mange midler til udvikling af skole- og dagtilbudsområdet. Det vil være ærgerligt, hvis denne mulighed 

forringes.  

 

02.KOMP.01 Udlægning reduceres med ½ mill. På skoleområdet 

Når man tager alvoren af dette katalogs samlede besparelser i betragtning, er høringsperioden meget kort. 

Det bliver overordentlig vanskeligt at levere høringssvar af en ordentlig kvalitet, hvilket giver anledning til 

tanker om, hvorvidt der er tale om en reel høring eller en formel høring. Hvis det sidste er tilfældet, er det 

problematisk i forhold til en demokratisk proces. 

Det er dybt bekymrende, at et netop vedtaget budget kan skride så hurtigt og i et sådant omfang, som 

budgettjekket har vist. Vi savner begrundelser/ beskrivelser af hvilke forudsætninger, der ligger til grund for 

budgetskredet. 

I Jammerbugt kommune forventes det, at der er styr på driften. Også decentralt. Med de samlede 

besparelser, der her er lagt op til, udfordres vi maksimalt på vores økonomi, og det bliver virkelig vanskeligt 

at have styr på driften. Det skaber væsentlig uro og usikkerhed i hele organisationen og blandt forældrene. 

Der skal lyde en meget kraftig opfordring til, at Jammerbugt kommune reviderer sine principper for 

økonomistyring. ”Musketereden” om solidariske besparelser indenfor samme forvaltningsområde bør 

udvides, så man ser mere solidarisk på kommunens økonomiske udfordringer generelt på tværs af alle 
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forvaltninger. Det kan således virke direkte provokerende, at eksempelvis teknik- og miljøudvalget kun 

bidrager med besparelser på 427.000,- i denne situation. 

Vi kan ikke advare kraftigt nok mod dette forslag. Besparelsen vil ikke kun ramme de elever, der har særlige 

behov. I takt med, at vores muligheder for at tilgodese elever med særlige behov på denne måde forringes, 

vil det påvirke alle elevers læring, udvikling og trivsel i negativ retning, da vores muligheder for inklusion 

forringes. Det er dybt bekymrende i en tid, hvor flere og flere elever oplever mistrivsel. 

Vi har allerede nu underskud på takstbetaling/udlægning. Det skyldes ikke elever, som vi selv visiterer, men 

derimod tilflytning af familier til kommunen, hvor et barn/flere børn i forvejen er visiteret til specialtilbud. 

Desuden betaler vi for de elever, som Ingstrup Trivselsskole ikke kan inkludere, hvis de er fra vores distrikt. 

Dertil kommer, at et stigende antal elever får en PPV, der konkluderer, at eleven har behov for 

specialpædagogisk bistand i almen ramme svarende til 10 timer ugentligt. Det skal vi levere på, uanset om 

vi har råderum eller ej. Med besparelsen bliver det en endnu større udfordring, og vil uvægerligt have den 

konsekvens, at midlerne til normalundervisningen udhules. 

Forslaget kan endvidere have den konsekvens, at anden forebyggende virksomhed, som f.eks. læse- og 

matematikvejlederindsats, holddelinger mv. reduceres, ligesom lærernes forberedelsestid kan blive 

reduceret. 

Det kan blive nødvendigt at revurdere vores udviklingsplan, da vi som en konsekvens af de samlede 

besparelser forventeligt ikke kan levere på den som planlagt. Det kan eksempelvis komme til at ramme 

vore projekt ”Marken”, hvor vi lige nu har fået bevilget tilskud fra både Nordea fonden og Friluftsrådet. 

 

02.KOMP.02 Ungdomsskolen 

Forslaget vil reducere vores muligheder for at benytte Ungdomsskolens tilbud rettet mod skolerne. Vi 

benytter os f.eks. flittigt af Ungdomsskolens tilbud om trivselsfremmende aktiviteter for klasserne. Det kan 

have en negativ konsekvens for klassetrivslen, hvis disse muligheder forringes. 

Ligeledes er det bekymrende, hvis besparelsen vil medføre forringede muligheder for at støtte os i forhold 

til den kommunale satsning på Makerspace. 

 

02.KOMP.03 Reduktion i elevtildelingen almen ramme med 1,5 mill. 

Når man tager alvoren af dette katalogs samlede besparelser i betragtning, er høringsperioden meget kort. 

Det bliver overordentlig vanskeligt at levere høringssvar af en ordentlig kvalitet, hvilket giver anledning til 

tanker om, hvorvidt der er tale om en reel høring eller en formel høring. Hvis det sidste er tilfældet, er det 

problematisk i forhold til en demokratisk proces. 

Det er dybt bekymrende, at et netop vedtaget budget kan skride så hurtigt og i et sådant omfang, som 

budgettjekket har vist. Vi savner begrundelser/ beskrivelser af hvilke forudsætninger, der ligger til grund for 

budgetskredet. 

I Jammerbugt kommune forventes det, at der er styr på driften. Også decentralt. Med de samlede 

besparelser, der her er lagt op til, udfordres vi maksimalt på vores økonomi, og det bliver virkelig vanskeligt 

at have styr på driften. Det skaber væsentlig uro og usikkerhed i hele organisationen og blandt forældrene. 
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Der skal lyde en meget kraftig opfordring til, at Jammerbugt kommune reviderer sine principper for 

økonomistyring. ”Musketereden” om solidariske besparelser indenfor samme forvaltningsområde bør 

udvides, så man ser mere solidarisk på kommunens økonomiske udfordringer generelt på tværs af alle 

forvaltninger. Det kan således virke direkte provokerende, at eksempelvis teknik- og miljøudvalget kun 

bidrager med besparelser på 427.000,- i denne situation. 

Dette forslag vil uvægerligt reducere kvaliteten af undervisningen. 

Sammen med de øvrige foreslåede besparelser på skoleområdet og Saltum skoles økonomiske situation 

som helhed, kan besparelserne medføre reduktion i medarbejderstaben hvilket vil betyde, at vi ikke kan 

opretholde det nuværende serviceniveau. I den sammenhæng skal det påpeges, at der ikke er medregnet 

evt. transaktionsomkostninger, hvilket vil forøge omfanget af besparelserne, da sådanne omkostninger skal 

medtænkes. 

Vi har underskud på takstbetaling/udlægning. Det skyldes ikke elever, som vi selv visiterer, men derimod 

tilflytning af familier til kommunen, hvor et barn/flere børn i forvejen er visiteret til specialtilbud. Desuden 

betaler vi for de elever, som Ingstrup Trivselsskole ikke kan inkludere, hvis de er fra vores distrikt. 

Dertil kommer, at et stigende antal elever får en PPV, der konkluderer, at eleven har behov for 

specialpædagogisk bistand i almen ramme svarende til 10 timer ugentligt. Det skal vi levere på, uanset om 

vi har råderum eller ej. Med besparelsen bliver det en endnu større udfordring, og vil uvægerligt have den 

konsekvens, at midlerne til normalundervisningen udhules. 

Vi er også ramt af kommunalbestyrelsens tidligere beslutning om at skubbe udlægning af de resterende 

indefrosne midler. Disse midler havde vi budgetteret med at anvende i 2023. Det udfordrer os nu 

yderligere, at vi ikke kan gøre brug af dem. 

Det bliver mere end vanskeligt at levere den service vi skal jf. gældende lovgivning. Som påpeget i 

høringsmaterialet, bliver det mere end svært at levere de undervisningstimer, som vi skal. 

Forslaget kan endvidere have den konsekvens, at anden forebyggende virksomhed, som f.eks. læse- og 

matematikvejlederindsats, holddelinger mv. reduceres, ligesom lærernes forberedelsestid kan blive 

reduceret. Endvidere kan det være nødvendigt at reducere indsatsen i forhold til den kommunale satsning 

på Makerspace. 

Det kan blive nødvendigt at revurdere vores udviklingsplan, da vi som en konsekvens af de samlede 

besparelser forventeligt ikke kan levere på den som planlagt. Det kan eksempelvis komme til at ramme 

vore projekt ”Marken”, hvor vi lige nu har fået bevilget tilskud fra både Nordea fonden og Friluftsrådet. 

Det er meget alvorligt, at besparelserne i 2023 skal realiseres fuldt ud. Da vi har planlagt 7/12 af 2023 under 

andre forudsætninger, har vi reelt kun 5/12 af året til at realisere besparelserne. Det betyder, at de rammer 

ekstra hårdt i det kommende skoleår. Alternativt bliver vi nødt til at lave en ny fagfordeling midt i et 

skoleår, hvilket vil være helt uhørt. Det vil medføre utilfredse og frustrerede forældre, elever og ansatte. 

 

02.KOMP.05 Udlægning i dagtilbud SI ophører 

Forslaget vil medføre, at det bliver meget svært at tilgodese børn med særlige behov, uden at 

visitationsudvalget er involveret. Forslaget vil derfor også medføre øgede udgifter til børn med særlige 
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behov bevilget af visitationsudvalget. Visitationsprocessen vil medføre øget bureaukrati sammenlignet med 

de timer, vi selv kan disponere over herude. 

Denne besparelse vil ikke kun ramme de børn, der har særlige behov. I takt med, at vores muligheder for at 

tilgodese børn med særlige behov forringes, vil det påvirke alle børns udvikling og trivsel i negativ retning. 

Det er stærkt bekymrende. 

Set i sammenhæng med, at vi også reduceres økonomisk i forbindelse med ny organisering af Saltum SI, 

synes vi, at vi rammes ekstra hårdt. 

Børn med særlige behov skal stadig tilgodeses, så i praksis vil forslaget have som konsekvens, at 

normeringen forringes for de øvrige børn. 

Som et paradoks skal det påpeges, at de såkaldt ”vanskeligt styrbare områder” bliver endnu mere 

uforudsigelige, når muligheden for at støtte forebyggende fjernes. 

 

15.KOMP.01 reduktion personale Ejendomscenteret 

Det er bekymrende, at der med dette forslag er udsigt til en forringelse af den service ejendomscenteret 

kan levere.  

 

16.KOMP.01 løn PL-pulje 3% 

Evt. manglende lønfremskrivning får i realiteten samme konsekvens som en generel rammebesparelse, som 

vi har forstået, at politikerne i Jammerbugt kommune helst vil undgå.  

Det er dybt bekymrende for vores økonomistyring og dermed vores drift, hvis lønfremskrivning undlades. 

Det vil alt andet lige udhule vores muligheder for at levere tilstrækkeligt på vores kerneopgave. 

 

 

 

 

 


